
Bilaga 1. Ändringar efter remissvar från partierna gällande Strategi 

för ekologisk hållbarhet 

Beskrivning av genomförd remissrunda 
Förslag till Strategi för ekologisk hållbarhet för Tranås kommun gick ut på remissrunda september-
december hösten 2021. Remissen gick ut till partier, tjänstemän och föreningar. För tjänstepersoner 
och deltagare i workshoparna så var svarstiden 2021-09-22 – 2021-11-19. Partierna hade möjlighet 
att inkomma med yttrande fram till den 2021-12-31. 

Inkomna synpunkter 

Sammanlagt kom 12 skriftliga yttranden in.  

• Moderaterna 
• Socialdemokraterna 
• Kristdemokraterna 
• Centern 
• Liberalerna  
• Vänstern  
• Miljöpartiet 
• Bygg och miljöförvaltningen 
• Tillväxtavdelningen 
• Upphandlingsenheten 
• Projektavdelningen 
• Naturskyddsföreningen 

Det var ett stort intresse och engagemang för att svara på remissversionen - Strategi för ekologisk 
hållbarhet. Över hälften av alla kommentarer i remissvaren har tillgodosetts och ändrats. Drygt en 
tredjedel av de inkomna svaren är önskemål av åtgärder som man vill kommunen ska utföra eller 
tänka på inom målområdena. Dessa hänvisas till en kommande handlingsplan till strategin.  

Hur har synpunkterna hanterats 

En arbetsgrupp för strategin har delat in och kategoriserat alla inkomna kommentarer. Svaren är 
uppdelade i två områden utifrån vad de gäller; 1. Utformning och 2. Innehåll.  Inom dessa områden 
har sen ett antal kategorier skapats där kommentarer och önskemål om ändringar passats in. 
Arbetsgruppen har gått igenom varje enskild kommentar och tagit beslut om ändring eller ej.  

Sammanfattning – genomförda ändringar 

Nedan redovisas i korthet de huvudsakliga ändringar som gjorts. Förutom de ändringar och 
kompletteringar som framgår av sammanfattningen har även ett antal mindre justeringar av 
redaktionell karaktär gjorts. Många av de förslag som kommit in har varit av åtgärdskaraktär och 
hänvisas till kommande handlingsplan. 

 



1. Utformning 
Målgrupp – målgruppen har förtydligats i stycket ”För vem gäller strategin” och i stycket ”En 
vägvisare för Tranås”. Olika önskemål har kommit in från olika partier när det gäller målgrupp, där 
har arbetsgruppen föreslaget att gå på det flest önskar, att det ska vara en strategi för hela 
geografiska kommunen.  Strategins handlingsplan kommer däremot vara för kommunorganisationen.  

Layout  

- Ett par synpunkter kom in på att det var mycket text och dokumentet upplevdes lite rörighet 
för läsaren, därför har den nya versionen blivit mer luftig med fler bilder och lite kortare 
beskrivning i varje målområde.  

- Önskemål har kommit från två partier att bilder till medborgare i varje målområde skulle tas 
bort. De har ersatts med en illustration eller diagram som kopplar till någon av inriktningarna 
vilket var önskemål ifrån ett parti, att mer statistik skulle kopplas till målområdena övrigt 
hänvisar vi till nulägesanalysen.  

- Bilden om cirkulär ekonomi har ersatts med bild som Tranås United har gjort och inte som 
tidigare då det var naturskyddsföreningens bild.  

- Flera partier har haft motsägande önskemål om layouten så där har arbetsgruppen 
föreslaget i olika delar att behålla eller ersätta layouten.  

- Efter inkomna synpunkter/önskemål att de båda strategierna för social och ekologisk 
hållbarhet ska vara uppbyggda på samma sätt, så har de omarbetats för att efterlikna 
varandra. 

Renodla – önskemål har funnits att ta bort hur- frågorna och istället lägga dessa i en handlingsplan, 
vilket gjorts. Texten om Tranås energi har också tagits bort efter önskemål från ett parti.  

Formuleringar –meningar har omformulerats efter önskemål.  

Resurser – önskemål har funnits om att ta med kommunens organisation och ekonomi. Flera partier 
vill ha mer resurser till upphandling medans ett annat parti var orolig att upphandlingen blir 
kostnadsdrivande. 

Arbetsgruppen tyckte det var viktigt att stycket stod kvar då en enskild upphandling kan bli dyrare, 
men leda till en billigare upphandling/kostnad nästa gång då det införs miljökrav i upphandlingen. 
Här gäller det att ha ett långsiktigt resonemang och tidshorisont. Det behöver finnas ett långsiktigt 
perspektiv för att hantera resurserna för miljö- och klimatarbetet. Upphandlingen har redan idag 
många yttre krav ifrån regering, upphandlingsmyndighet osv. på att öka hållbarhetskraven i 
upphandlingarna.  

Statistik – önskemål om mer statistik som underlag för utmaningarna var ett önskemål. Här hänvisar 
vi till kommande nulägesanalys.  

Tillväxtstrategin – här har flera motsägande önskemål kommit in. Ett  par partier vill ta bort 30-50 år 
i arbete i dokumentet. Ett parti vill att det ska förtydligas. Här har vi förtydligat och gjort en starkare 
koppling mellan de tre hållbarhetsområdena i avsnittet ”samband med  social-  och ekonomisk 
hållbarhet”.  

Uppföljning – flera partier vill ha med hur strategin ska följas upp samt tidsperspektiv. Det yttersta 
ansvaret för strategin har kommunstyrelsen vilket är förtydligat under rubriken ansvar och 
uppföljning. Uppföljning kommer ske varje år i hållbarhetsutskottet och vidare i KS.  



Information/kommunikation – ett flertal förslag på åtgärder runt kommunikation har kommit in 
dessa har arbetsgruppen resonerat om att de passar bättre in i handlingsplanen till strategin. Därför 
har vi inte gjort några ändringar i detta stycke.  

2. Innehåll 
Biologisk mångfald – vikten av biologisk mångfald har varit önskemål om att att det bör vara med 
mer i dokumentet. Text om biologisk mångfald har lagts till i målområde Vår livsmiljö och i område 
Boende och kommunens utveckling.  

Dricksvatten – här har önskemål kommit in att vi ska ta med  risker såsom tex. gruva norra kärr, 
fritidsbåtar och läkemedelsrester. Arbetsgruppen har bestämt att inte peka ut enskilda projekt utan 
istället får det komma med i en handlingsplan. Däremot har det lagts till ”samverkan inom 
avrinningsområdena behövs för att tillsammans kunna förbättra vattenstatusen i vårt område”. Detta 
för att vi behöver samarbeta med aktörer utanför Tranås kommungräns för att få till ett bättre 
vatten.  

Fossilfritt – koldioxidbudget har kommit som önskemål att det skulle stå med. Vi hänvisar det till en 
handlingsplan då det går mer under åtgärd. Begreppet ”Netto-noll” ville ett parti skulle stå med. Vi 
har istället ändrat till ordet klimatneutral som definieras i ordlistan.  

Klimatanpassning – har minskat ner stycket och mer kopplat ihop det i sista stycket ”Regionala 
styrdokument och lokala planer”. Då det inte ingår i strategin utan är ett operativt arbete på 
kommunen som utförs parallellt.  

Landsbygd – önskan om större utrymme för landsbygd har inkommit från flera partier. Här har 
texten skrivits om i stycket om landsbygdsutveckling under målområdet Boende och kommunens 
utveckling.  

Luftkvalitet – har förtydligats i målområdet vår livsmiljö med ”Partiklar kommer bl.a. från motorer, 
dubbdäck och vedeldning”, enligt önskemål.    

Avlopp, Byggnation, Solel, Föroreningar, Försurning, Statsodling, Viltkött, Våtmark, 
Återvinningscentral – inom dessa områden har flera olika förslag kommit in men dessa har inte 
ändrats/tagits med i strategin då de pekar på åtgärder och passar mer in i kommande handlingsplan. 
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